國立中興大學植物病理學系博士學位候選人資格考核實施辦法

Guidelines for Doctoral Candidacy Evaluation in the Department of Plant Pathology, NCHU

- 91 學年度第一學期第一次系務會議 (民國九十一年八月二十八日) 修正通過
- 93 學年度第一學期臨時系務會議 (民國九十三年九月二十七日) 修正通過
- 99 學年度第一學期第一次系務會議 (民國九十九年十月七日) 修正第三條

- 第一條 本系為提昇博士班學生之研究能力,確保其基本學養,特依據國立中興大學博士學位候選人資格考核實施要點之規定,訂定本辦法。
- Article 1 The department establishes these guidelines to enhance the research capabilities of doctoral students and ensure their fundamental academic qualifications, in accordance with the regulations set forth by the National Chung Hsing University for the implementation of doctoral candidate qualification examinations.
- 第二條 博士學位候選人資格考試委員會,由 5 位委員組成(指導教授為當然委員,2 位由指導教授推薦原『博士班研究生考核委員會』委員擔任;另 2 位由系『入學與畢業事務審查委員會』就符合本校博士班研究生博士候選人資格考核實施要點規定之資格者推薦之),委員名單經系主任核可後,由系主任遴聘其中一位委員為召集人,組織考試委員會,就本系研究所共同專業課程及該生在學期間所修習之論文研究相關專業課程進行考核。經考試委員會三分之二(含)以上之委員考核通過後,始為合格。考試委員以校內教師為原則。
- Article 2 The Doctoral Candidate Qualification Examination Committee consists of five members. The advisor is a member by default. Two members are recommended by the advisor from the original "Doctoral Program Student Assessment Committee." Two members are recommended by the department's "Enrollment and Graduation Affairs Review Committee" from qualified candidates who meet the criteria for the doctoral candidate qualification assessment as per the university's regulations. The list of committee members is approved by the department chair. The department chair appoints one member as the convener to organize the examination committee. The committee conducts assessments on the department's common professional courses and related professional courses taken by the student during their studies. A candidate is deemed qualified if at least two-thirds of the examination committee members approve the candidate. Examination committee members should be faculty members from within the university.
- 第三條 博士生須於修業 3 年內完成博士學位候選人資格考核。博士學位候選人資格考核之申請,必須已修滿應修之學分,撰妥並檢附博士學位論文計畫大綱、論文初步成果及在學修習歷年成績表提出,資格考核不合格者不得提出學位考試之申請。博士學位候選人資格考核之申請,一學期以一次為限,經重考一次仍不及格者,應予退學。申請時須依學校規定格式填妥<u>參加博士候選人資格考核申</u> 請書,經指導教授、系主任核可後送系辦公室及註冊組存辦。
- Article 3 Doctoral students must complete the doctoral candidate qualification examination within three years of enrollment. Applications for the doctoral candidate qualification examination must include: Completion of required credits. A written dissertation proposal outline. Preliminary results of the dissertation. Academic transcript for the years of study. Candidates who do not pass the qualification examination are not allowed to apply for the degree examination. Applications for the qualification examination are limited to once per semester. Candidates who fail the re-examination will be dismissed from the program. Applications must be completed in the format prescribed by the university and submitted to the department office and registration office after approval by the advisor and department chair.
- 第四條 本辦法中未另行規定者,依國立中興大學博士學位候選人資格考核實施要點之 規定辦理。

- Article 4 Matters not otherwise specified in these regulations will be handled according to the National Chung Hsing University's implementation guidelines for the doctoral candidate qualification examination.
- 第五條 本辦法經『系入學與畢業事務審查委員會』及系務會議通過後,報請教務處核 備,並自 91 學年度入學之博士生開始實施。
- Article 5 These regulations take effect after being approved by the "Department Enrollment and Graduation Affairs Review Committee" and the departmental meeting, and they will be implemented starting from the 91 academic year for incoming doctoral students.

備註:99 學年度第一學期第一次系務會議 (民國九十九年十月七日) 通過修正本辦法第三條, 並自 100 學年度入學之博士生開始實施。

These guidelines will be implemented starting from doctoral students enrolled in the 100th academic year.

[In case of any dispute, the explanation should be based on the Chinese version.]